
Zdvojená 4. schůze KM ŠSPK 

forma: online 

termín: pondělí 7. října a úterý 8. října od 20:00 

přítomní (PO): Kopřiva, Nový, Bartoníček, Nováček, Petr, Štaif, Truksa 

nepřítomní (PO): Hrdlička 

hosté (PO): Sunek, Vašíček 

přítomní (ÚT): Hrdlička, Nový, Nováček, Truksa 

nepřítomní (ÚT): Bartoníček, Kopřiva, Petr, Štaif 

hosté (ÚT): – 

přílohy: program, výsledky hlasování a doplňující informace 

 

Program 

1) Úvodní slovo předsedy 

2) Schválení, popř. doplnění programu 

3) Olympiáda dětí a mládeže 2025 – diskuse/nominace 

4) Polofinále juniorek 2024 – diskuse/nominace 

5) Konkurzy II – diskuse/vyhodnocení 

6) Mezinárodní víkend 2024 

7) KTCM 2025 – výhled 

8) Zprávy 

a) z oddílů 

b) z VV ŠSPK 

c) z RK ŠSPK 

9) Diskuse 

10) Závěr 

 

Zápis 

Program schválen beze změn. Hlavním bodem programu byla diskuse o blížící se Olympiádě. 

Před jednáním schůze přišli tři žádosti z řad rodičů o přihlášení se ke schůzi. Po e-mailové 

komunikaci jsme došli k závěru, že odkaz na schůzi všem zašleme, ale účast na schůzi jsme 

rodičům nedoporučovali. Nakonec se nikdo z nich nepřihlásil. 

Na řadu přišla diskuse o nominaci. Předseda KM ŠSPK představil jednotlivé hráče, kteří 

připadají v úvahu, a dále představil tabulku, v níž byly zaznamenány různé faktory, které by se 

mohly vzít v potaz: úspěchy za poslední rok, ELO, forma, vývoj ELO a různé plusy a minusy 



s tím, že podobný postoj byl uplatňován například při tvorbě ženské nominace na Olympiádu 

(GM Polák). Dále konstatoval, že „problémy“ dělá Matěj Křivka, a to proto, že 2. místa na MČR 

dosáhl v kategorii do čtrnácti let, tj. v kategorii 2010-2011, zatímco ODM je v kategoriích 2009 

a mladší, 2011 a mladší a 2013 a mladší. Jelikož Matěj dosáhl úspěchu jako mladší ve starší 

kategorii, dochází k překryvu kategorií. Druhým problémem je absence lichých ročníků, 

zejména ročník 2009 chybí. Karel Nováček prezentoval postoj, dle něhož by mělo rozhodnout 

ELO, a představil tabulku s několika druhy ELA a průměry jednotlivých hráčů. S tím, že bychom 

měli nominovat dle ELO, souhlasil Vašek Truksa, naopak nesouhlasil Zdeněk Bartoníček či 

Martin Kopřiva. Následovala dlouhá diskuse, nakonec Martin Petr navrhl, zda by nebylo 

schůdné sehrát mezi dvěma kandidáty zápas, případně nějaký turnaj. 

Bylo upozorněno na zápis z minulé schůze, v němž se k ODM píše: Martin Kopřiva informoval 

o Zimní olympiádě dětí a mládeže (ZODM), která se bude konat v roce 2025 v 

Moravskoslezském kraji. Vše bude stejné jako v roce 2023, posun ročníků o 2 roky (zde byli 

trochu zmatky na schůzce na Krajském úřadě, ale Josef Bednařík toto potvrdil), takže jeden 

hráč r. n. 2009 a ml., druhý hráč r. n. 2011 a ml., třetí hráč r. n. 2013 a ml. a jedna dívka r. n. 

2009 a ml. Hrát se bude rapid v příslušné kategorii plus blesk družstev. Dále se diskutoval výběr 

hráčů a doprovodu (hráče a doprovod nutno vybrat nejpozději cca do konce listopadu). Na 

doprovod (2 dospělí) bude jako vloni vypsán konkurz, o dětském zastoupení bude (rovněž jako 

vloni) rozhodnuto nominací, přičemž se bude přihlížet k ELO (vážné a rapid), aktuální 

výkonnosti a výsledkům a rovněž výsledkům na MČR v rapid šachu mládeže, které se koná v 

září 2024. 

Vzhledem k tomu, že se se pro Olympiádu změnilo hrací tempo na vážné (nově 45 min + 30 

s/tah – bleskový turnaj družstev 3 min + 2 s/tah zůstává – na minulé schůzi jsme pracovali 

s jiným tempem) a vzhledem k tomu, že ve všech kategoriích byla zmíněná kritéria natolik 

těsná, se KM ŠSPK na návrh Martina Petra po krátké diskusi přímo na schůzi rozhodla 

k zápasům/turnaji, dle jejichž výsledků KM ŠSPK provede výslednou nominaci. Nezastíráme, 

že nominace měla být dle původního záměru přímá, na druhou stranu i zde jsme provedli 

výslednou nominaci do zápasů. Shoda zde panovala větší než v případě vhodnosti jednotlivých 

kritérií. O tom, jak budou zápasy vypadat, pojednává článek, jež byl zveřejněn na webu, 

dostupný zde. Výsledky hlasování jsou připojeny v příloze níže. 

Diskuse na pondělní schůzi byla poměrně dlouhá a náročná, a tak na ostatní body programu 

nezbylo příliš času. Takže zazněly spíše informativně. KP juniorů hrála jen jedna hráčka, mohli 

jsme jednu na Polofinále juniorek nominovat. Martin Kopřiva informoval, že obeslal několik 

aktivních dívek, leč bohužel nikdo nemá zájem. (EDIT: A nikdo navíc také Polofinále juniorek 

nehrál.) Na Víkendové soustředění KTCM 2 v roce 2025 se do druhého kola konkurzů přihlásil 

jediný zájemce, a to TJ Sokol Plzeň-Letná s tím, že akci uspořádá v Lišicích. Souhlas 

s přidělením. Bohužel zůstává neobsazen OP škol pro okresy PM+PJ+RO. Debata bez 

jednoznačného závěru o přidělení pořadatelství VS KTCM 1 v roce 2025, kam se přihlásily 

oddíly ŠK Líně a ŠK Sokol Klatovy. Před hlasováním si KM ŠSPK vyžádala nějaké další informace 

o nabídce pořadatelství vč. kapacitního zabezpečení a garantované ceny (viz hlasování 11). 

Více se toho do pondělní schůze nevešlo. Úterní schůzi kvůli absenci předsedy KM ŠSPK řídil 

Václav Hrdlička. Pokračování diskuse. 

https://www.sachyplzen.cz/jak-to-bude-s-olympiadou-2025/


Veškeré další hlasování proběhlo po e-mailu a výsledky jsou přiloženy. 

Výsledky hlasování a doplňující informace 

KM ŠSPK i na základě změny hracího tempa na ODM 2025 reviduje svoje rozhodnutí z 2. schůze 

KM ŠSPK ze dne 11. 6. 2024 ohledně nominace na ODM 2025, a to následovně… 

Hlasování 1: 

KM ŠSPK zužuje výběr v každé kategorii na 3 hráče, dále v abecedním pořadí. 

Nejstarší: Křivka M., Roubal M., Váňa J., 

Prostřední: Honcharov M., Křivka M., Rudlof A., 

Nejmladší: Křivka L., Střihavka P., Zelenka T., 

Dívky: Janoušková E., Strazhnyk V., Tykalová B. 
 

souhlasím: 8     nesouhlasím: 0     zdržuji se: 0. 

Usnesení bylo přijato. 
Hlasování 2: 

KM ŠSPK vybírá následující variantu pro boje o ODM (každý z členů vybíral právě jednu 

variantu): 

a) V každé z kategorií zápasy mezi dvěma vybranými hráči, kteří od KM ŠSPK v hlasování 3-2-1 

obdrží nejvíce hlasů. 

b) V kategorii nejmladších chlapců a v kategorii dívek zápasy mezi dvěma vybranými hráči, 

kteří od KM ŠSPK v hlasování 3-2-1 obdrží nejvíce hlasů, v kategorii prostředních a nejstarších 

(vzhledem k překryvu v kategoriích) turnaj pěti hráčů. 

varianta a): 6     varianta b): 2. 

Byla vybrána varianta a). 

Hlasování 3: 

Napište hlasování pro 3-2-1 pro každou kategorii zvlášť, hráč uvedený na prvním místě získá 3 

body, ten na druhém 2 body, ten na třetím bod. 

V případě, že dojde k rovnosti mezi třemi hráči, uskuteční se zápas mezi všemi třemi hráči (tím 

se ev. reviduje hlasování č. 2). 

V případě, že dojde ke shodě na druhém a třetím místě, proběhne dále hlasování již jen mezi 

těmito dvěma hráči. 

celkový bodový zisk (tučně zabarveni postupující do zápasů): 

Nejstarší: Roubal: 20 Křivka M.: 15 Váňa: 13 

Prostřední: Honcharov: 22 Křivka M.: 17 Rudlof: 9 

Nejmladší: Křivka L.: 22 Zelenka: 16 Střihavka: 10 

Dívky: Janoušková: 20 Strazhnyk: 19 Tykalová: 9 

 



Následně proběhla e-mailová diskuse, zda (hlavně v budoucnu) povolit kumulaci kategorií. 

Nicméně pro tuto chvíli jasnou většinou podpořila to, že Matěj Křivka dostane vybrat kategorii, 

kterou by na ODM hrál raději a příslušným zápasem se začne. Pokud Matěj vyhraje, ve zbylé 

kategorii se odehraje zápas mezi prvním a třetím. Pokud Matěj prohraje, odehraje se druhý 

zápas s Matějovou účastí. Matěj si nakonec vybral zápas v mladší kategorii. 

Hlasování 4: 

Hrací systém v případě zápasů je stanoven na 2 vážné partie tempem 45+30 s váhou 2 a 4 

bleskové partie tempem 3+2 s váhou 1. Výsledkem zápasu se rozumí součet skóre z vážných i 

bleskových partií. 

souhlasím: 7     nesouhlasím: 1     zdržuji se: 0 

Usnesení bylo přijato. 

Hlasování 5: 

Hráči budou vyzváni k předložení aspoň 3-5 termínů, kdy jsou ochotni zápasy/turnaj odehrát. 

Následně bude vybráno kompromisní řešení. Každý zápas bude muset být odehrán pod 

dohledem rozhodčího nebo aspoň pověřeným zástupcem KM ŠSPK. 

 

souhlasím: 7     nesouhlasím: 0     zdržuji se: 1 

Usnesení bylo přijato. 

Zápas Elišky Janouškové s Viktorií Strazhnyk měl odřídit Martin Petr, nicméně rodiče Elišky nás 

informovali, že ta do zápasu Eliška nenastoupí, bylo tak odhlasováno (viz dále), že do zápasu 

postupuje třetí Barbora Tykalová. Na zápas dohlédl Martin Petr. Zápas mezi Matyášem 

Roubalem a Matějem Křivkou se odehrál pod dozorem Karla Nováčka, za zbylé dva zápasy 

(Makar Honcharov vs. Matěj Křivka a Lukáš Křivka vs. Tomáš Zelenka) byl zodpovědný Martin 

Kopřiva. 

Hlasování 6: 

Při rovnosti bodů při 2 vážných partiích a 4 bleskových partiích rozhoduje (každý z členů vybíral 

právě jednu variantu) následující kritérium: 

a) vítězem zápasu se stává hráč, který byl v pořadí KM ŠSPK (3-2-1) výše. 

b) zápas bude pokračovat (o zápase se rozhodne za šachovnicí). 

varianta a): 1     varianta b): 7 

Byla vybrána varianta b). 

Hlasování 7: 

V případě nerozhodnutého stavu 4:4 jde zápas do prodloužení a zápas se rozhodne (vyberte 

právě jednu z možností a) nebo b)): 



a) jedna dvojice bleskových partií 3+2, pokud 1-1, pak ještě jednou dvojice bleskových partií, 

a pokud stále nerozhodně, pak armagedon, kde má bílý 5 minut a musí vyhrát, černý 4 minuty 

a stačí mu remíza; barvy vybírá ten, kdo získal v hlasování KM ŠSPK (viz hlasování 3) více hlasů, 

b) armagedonovým rapidem, kde bílý má 20+5 a musí vyhrát černý má 15+5 a stačí mu remíza 

s tím, že barvy vybírá ten, kdo získal v hlasování KM ŠSPK (viz hlasování 3) více hlasů. 

varianta a): 6     varianta b): 2 

Byla vybrána varianta a). 

Hlasování 8: 

Partie se odehrají v pořadí 2x vážná a 4 bleskové partie nebo 1x vážná a 2 bleskové partie, 1x 

vážná a 2 bleskové partie, dle domluvy mezi účastníky. Barvy se vždy střídají, o první barvě 

rozhodne los. 

souhlasím: 8     nesouhlasím: 0     zdržuji se: 0 

Usnesení bylo přijato. 

 

Hlasování 9: 

Vzhledem k tomu, že Eliška Janoušková se nominačního zápasu nezúčastní, KM ŠSPK nahrazuje 

její místo Barborou Tykalovou, jakožto třetí v pořadí v hlasování KM ŠSPK (viz hlasování 3), tzn. 

uskuteční se zápas Strazhnyk V. vs. Tykalová B. 

souhlasím: 8     nesouhlasím: 0     zdržuji se: 0 

Usnesení bylo přijato. 

Prvním odehraným zápasem byl zápas mezi Viktorií Strazhnyk (ŠK 64 Plzeň) a Barborou 

Tykalovou (ŠK Sokol Klatovy), která v zápase nahradila Elišku Janouškovou. Zápas, který se 

odehrál během soustředění KTCM v hotelu Lions, zcela jasně ovládla první jmenovaná, když 

neztratila ani půl bodu. Stala se tak první postupující. 

Druhý duel se odehrál mezi letenskými mládežníky Lukášem Křivkou a Tomášem Zelenkou. 

První čtyři partie skončily remízami, ve druhé sadě bleskových partií byl úspěšnější Lukáš 

Křivka, který se tak podívá rovněž jako Viktorka na svou první olympiádu. 

Nervydrásající duel si přichystali pro diváky Makar Honcharov (ŠK 64 Plzeň) a Matěj Křivka (TJ 

Sokol Plzeň-Letná), kteří se utkali ve dvou dnech na Fakultě aplikovaných věd. V úžasném a 

férovém duelu dospěl zápas po několika obratech až do druhého prodloužení, v němž se 

radoval Makar, který se tak podívá na svou druhou olympiádu v řadě. 

Poslední duel byl na programu týden po skončení Mistrovství Čech a utkali se v něm domácí 

Matyáš Roubal (ŠK Sokol Klatovy) a Matěj Křivka z Letné. Zápas rozhodly bleskové partie, 

v nichž dominoval klatovský šachista, který se tak stal posledním hráčem výpravy. 

Hráčská šachová výprava tak bude ve složení Matyáš Roubal (kat. 2009 a ml.), Makar 

Honcharov (kat. 2011 a ml.), Lukáš Křivka (kat. 2013 a ml.) a Viktoriia Strazhnyk (kat. dívky 



2009 a ml.). Není bez zajímavosti, že v každé chlapecké kategorii máme rezervu jeden rok, 

v dívkách dokonce tři. 

Hlasování 10: 

Ačkoliv to v průběhu posledních měsíců nevypadalo, nakonec se do konkurzu na doprovod 

přihlásili čtyři zájemci, totiž v abecedním pořadí: Vojtěch Hodl, Pavel Flajšman, Martin Kopřiva 

a Karel Nováček. Vzhledem k tomu, že „na kraji“ již byla svolána další porada doprovodů 

k olympiádě, po domluvě s členy KM ŠSPK se přistoupilo k hlasování ještě před skončením 

duelu Roubal vs. Křivka. Každý z členů KM ŠSPK vybíral právě dvě různá jména z výše uvedené 

čtveřice; oba kandidáti, kteří jsou zároveň členy KM ŠSPK, se hlasování zdrželi. 

Předseda KM ŠSPK v hlasovacím e-mailu představil postupující i jednotlivé kandidáty a 

zdůraznil, že o jménech by se zřejmě mělo hlasovat tajně, ale na to není Komise uzpůsobena. 

Navrhl tak hlasování klasickým způsobem (v souladu se Statutem KM ŠSPK) s tím, že pokud by 

měl někdo s tímto návrhem problém, domluvíme se jinak. Stejným způsobem se hlasovalo i 

před dvěma roky. Nikdo z členů KM ŠSPK neprotestoval a všech zbylých šest členů KM ŠSPK 

zahlasovalo. 

Celkový výsledek hlasování o doprovodu: 

Hodl 5 hlasů 

Kopřiva 4 hlasy 

Nováček 3 hlasy 

Flajšman 0 hlasů 

KM ŠSPK tak jako doprovod vybrala Vojtěcha Hodla a Martina Kopřivu. 

Hlasování 11: 

A poslední hlasování se týkalo pořadatelství jarního VS 2025 – do konkurzu se přihlásily ŠK Líně 

a ŠK Sokol Klatovy. V hlasovacím e-mailu předseda KM ŠSPK shrnul obě nabídky: 

a) ŠK Líně: místo Lubenec, kapacita 100 dětí, cena v roce 2023 byla 650 Kč/den, tj. 1300 Kč za 

celý pobyt, pro rok 2025 je garantovaná cena 1350 Kč za celý pobyt, 

b) ŠK Sokol Klatovy: místo Hojsova Stráž, kapacita 31 lůžek (vč. pro trenéry), včetně přistýlek 

až 40 osob, cena v roce 2024 byla 550 Kč/den, tj. 1100 Kč za celý pobyt, pro rok 2025 je 

garantovaná cena 1100 – 1160 Kč za celý pobyt. 

KM ŠSPK vybírá pro jarní Víkendové soustředění 2025 jako pořadatele 

a) ŠK Líně, 

b) ŠK Sokol Klatovy. 

varianta a): 4     varianta b): 4 

Dle Statutu Komise mládeže v případě nerozhodnutého výsledku rozhoduje hlas jejího 

předsedy. Ačkoliv to není mojí povinností, rád bych zdůvodnil své rozhodnutí, k němuž jsem 

osobně dospěl již asi o dva měsíce dříve. Už v roce 2024 byla kapacita na Hojsově Stráži značně 

na hraně, a proto byla kapacita pro mě hlavním kritériem. I v kontextu rekordních počtů dětí 



na turnajích, které se v sezoně 2024/2025 rozehrály. Byť samozřejmě uznávám, že nabídka 

z oddílu ŠK Sokol Klatovy byla finančně zajímavější a možná i mírně dopravně dostupnější, můj 

hlas patřil nabídce z oddílu ŠK Líně. KM ŠSPK tedy vybrala nabídku ŠK Líně jako vítěznou a 

požaduje dodržení konkurzní nabídky. 

Byla vybrána varianta a). 

zapsal: Martin Kopřiva 

ověřil: Daniel Nový 

 


